

French (English Program) Professional Learning Sessions 2024–2025

Français (Programme anglais) Sessions d'apprentissage professionnel 2024-2025



Inspiring a Passion for Learning French

French: Communication and Culture
(Grades 9–12)

Date: February 13, 2025 – 9 a.m. to 3:30 p.m.
Location: Room 508, 1181 Portage Ave, Winnipeg

Éveiller la passion d'apprendre le français

Français : communication et culture
(9^e à la 12^e année)

Date : Le 13 février 2025 – 9 h à 15 h 30
Lieu : Salle 508, 1181 avenue Portage, Winnipeg

Discover ways to enrich the learning experience of your students and awaken their passion for the French language.

Participants will

- explore effective oral communication strategies that encourage participation from all students
- discover elements of Francophone cultures and learn how to make them come alive in the classroom
- explore ways to create intercultural experiences
- discuss inquiry-based learning in the language classroom
- participate in activities related to a theme on a social issue

Note: Teachers in rural and northern school divisions may participate virtually, if necessary.

Découvrez des manières d'enrichir l'expérience d'apprentissage des élèves et de susciter leur passion pour la langue française.

Les participants vont :

- explorer des stratégies efficaces de la communication orale qui encouragent la participation de tous les élèves;
- découvrir des éléments des cultures francophones et apprendre à les faire vivre en salle de classe;
- découvrir des manières de faire vivre les expériences interculturelles;
- discuter de l'apprentissage par enquête dans la classe de français;
- faire vivre un thème lié à un enjeu social.

Note : Les enseignants des divisions scolaires rurales et du Nord pourront participer virtuellement, au besoin.



To sign up, please complete the [online registration form](#).
Pour vous inscrire, veuillez remplir le [formulaire d'inscription](#).